### Bassano RCMP wants you to mind the motorcycles

Bassano, Alta. – Bassano RCMP wants drivers to be mindful of motorcycles as riding weather rolls in.

With a forecasted increase in temperatures, more and more motorcycles will be on the roads and highways. It is important that motorists respect the rules of the road and remain courteous to each other so everyone can get home safe.

"Please drive with care and attention, road safety is our shared responsibility."

The RCMP recommends the following for motorists when sharing the roads with motorcyclists:

- Lookout for bikes at intersections or when turning left, and make sure your blind spots are clear when changing lanes.
- Give adequate space to motorcycles
- Avoid occupying another vehicle's blind-spots when traveling

If you are a motorcyclist already gearing up for the spring season, remember the following when getting on your bike:

- Wear a proper fitting helmet as well as protective jacket, pants, and boots
- Don't ride distracted; stay alert at all times Always drive to conditions and posted speed limits
- Be mindful of sand, gravel, and debris on roadways from winter time

Avoid occupying another vehicle's blind-spots when traveling Many collisions involving motorcycles are avoidable by keeping a heightened sense of your surroundings while you are riding. Paying attention to what is behind you is as important as knowing what is happening in front of you.

-30-

#### Media contact:

# Cpl. Clayton MAMCHUR (Detachment Commander – Bassano RCMP)

Social Media:

From two to 18 wheels, we are reminding everyone to look out for each other. As riding season starts up, more motorcyclists will be using the roads and highways. Be courteous, keep your eyes on the road, and stay safe. #RoadSafety #Motorcycles #RCMPAlberta

### Le Détachement de la GRC de Bassano vous demande de faire attention au motocyclettes

Bassano (Alberta) – À l'approche de la saison de la moto, le Détachement de la GRC de Bassano demande aux conducteurs de faire attention aux motocyclettes.

De plus en plus de motocyclettes seront sur les routes et les autoroutes en raison de la hausse prévue des températures. Il est important que les automobilistes respectent le code de la route et demeurent courtois envers les autres pour que tout le monde puisse rentrer à la maison en sécurité.

La GRC recommande aux automobilistes de prendre les mesures suivantes en vue de partager la route avec les motocyclistes:

- Vérifiez qu'il n'y a pas de motocyclette aux intersections et au moment de tourner à gauche, et vérifiez vos angles morts avant de changer de voie.
- Laissez un espace suffisant aux motocyclettes.
- Évitez de rester dans l'angle mort d'un autre véhicule quand vous roulez.

Si vous êtes un motocycliste qui se prépare au printemps, rappelez-vous ce qui suit au moment de prendre la route:

- Portez un casque bien ajusté ainsi qu'une veste, un pantalon et des bottes de protection.
- Ne soyez pas distrait en conduisant; restez vigilant en tout temps. Conduisez en fonction des conditions routières et respectez les limites de vitesse affichées.
- Faites attention au sable, au gravier et aux débris laissés sur les routes par l'hiver.

Évitez de rester dans l'angle mort d'un autre véhicule quand vous roulez. En restant attentif à ce qui se passe autour de soi, on peut éviter les collisions à motocyclette. Il est tout aussi important de prêter attention à ce qu'il se passe derrière soi que d'être conscient de ce qu'il se passe devant soi.

-30-

### Personne-ressource pour les médias :

## Cpl. Clayton MAMCHUR (Detachment Commander – Bassano RCMP)

Médias sociaux:

Nous vous rappelons de veiller les uns sur les autres, que vous conduisiez un 2 ou un 18 roues. La saison de la moto débute; il y aura plus de motocyclistes sur les routes. Soyez courtois et prudents et gardez les yeux sur la route. #SécuritéRoutière #Motocyclettes #GRCenAlberta